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ACTA DEL CONSELL SECTORIAL EDUCATIU EXTRAORDINARI 

DEL DISTRICTE DE SANTS-MONTJUÏC 

 

Data: 20 de març de 2024, 17.30 h 

 

Lloc: Escola Joan Pelegrí, C/ Muntadas 37 

 

Presideixen el Consell: 

Sr. Eudosio Gutiérrez,  Conseller del Districte de Sants-Montjuïc  

    

Consellers/es:  

Sra. Carolina López,   GMD BeC  

Sr. Jofre Mont Geli   GMD JxCAT 

Sr. Francesc Almacelles,  GMD ERC  

 

Persones i entitats assistents:  

Sra. Meritxell Ardèvol,  Mestres Escola Sopeña  

Sra. Núria Buyreu,   Direcció Escola Ramón Casas  

Sr. Hicham Chichati,   Secretariat Entitats Sants-Hostafrancs-La Bordeta 

Sra. Neus Cutiller,   Mestres CFA Sants-Sant Raimon de Penyafort  

Sra. Montse Esteve,   Titularitat Escola Lloret  

Sra. Navi Farrera,   Direcció EBM El Fil  

Sr. August Lorente,   Mestres Maristes Anna Ravell  

Sr. Carles Mesa,    Titularitat Jesuïtes Poble-sec Sant Pere Claver  

Sra. Anna Maria Moyano,  Famílies EBM Guinbó 

Sra. Núria Prunés,   Direcció Institut Lluís Vives  

Sra. Esther Rams,   Entitat La Troca, Educació persones adultes   

Sr. Víctor Ranera,   Titularitat Joan Pelegrí  

Sr. Francisco Riera,   Famílies Escola Lluís Vives  

Sra. Carme Rodríguez,  Mestres CCOO  

Sr. Ildefonso Rodríguez,  Direcció Escola Lluís Vives  

Sr. Carlos Simón,   PAS Escola Ramón Casas  

Sra. Sunta Sogas,   Secretariat Entitats Sants-Hostafrancs-La Bordeta 

Sra. Maria Riba Albiach  Famílies EBM L'Esquirol 

  

Tècnics/ques municipals:  

Sra. Anna Mir,     Tècnica d’Educació de Sants-Montjuïc   

Sr. Miquel Marín,    Serveis a les Persones i el Territori de  Sants-Montjuïc  

Sra. Meritxell Margalef,  Serveis Educatius Sants-Montjuïc    

     

Total d’assistents: 25 persones (15 dones i 10 homes)  

 

Ordre del dia:  

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior del Consell  

2. Constitució del CEMD de Sants-Montjuïc  

3. Proposta de canvi de nom a Consell d’Educació Municipal de Districte  

4. Elecció Permanent  

5. Informació sobre el procés electoral de renovació del Consell d’Educació Municipal de 

Barcelona (CEMB) 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 
 

 
Acta del Consell d’Educació Municipal del Districte de Sants-Montjuïc  

 20 de març de 2024 2 

 

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior del Consell.  

 

Anna Mir, Tècnica d’Educació del Districte de Sants-Montjuïc, dona la benvinguda als 

assistents i repassa l’ordre del dia. Explica que avui presidirà el Consell Eudosio Gutiérrez, ja 

que el Conseller d’Educació Manu Ferrando ha deixat el càrrec per qüestions professionals.   

  

Eudosio Gutiérrez es presenta com a Conseller de Gent Gran i de Discapacitats del Districte, 

avui representant a la Regidora.  

 

Anna Mir recorda que es va enviar l’acta anterior conjuntament amb la convocatòria: queda 

aprovada sense comentaris ni esmenes.   

 

 

2. Constitució del CEMD de Sants-Montjuïc.    

 

Anna Mir comparteix presentació en pantalla. Destaca que, en alguns casos, no hi ha noms 

perquè hi ha càrrecs que han quedat vacants: per exemple, aquesta vegada no hi ha 

representació d’estudiants de la pública, fet que ha de generar reflexions.  

 

Explica que als Consells de Centre s’elegeixen uns representants: a partir d’aquests, una 

persona de cada sector forma el cens del Consell de Districte, és a dir, només poden optar a 

ser representants els membres del Consell de Centre. La informació s’ha enviat a tots els 

centres i a tothom que estava en el cens, però no s’ha aconseguit cobrir totes les vacants. 

Reflexiona que, més enllà d’aquest cas, costa molt que el jovent participi d’aquests espais, fet 

que fa pensar en si el format és l’adient.   

 

Explica que l a Presidència del Consell sempre és la Regidora del Districte, la Vicepresidència, 

el Conseller d’Educació, avui provisionalment Eudosio Gutiérrez, i la Secretaria, ella mateixa. 

Com a representant de Districte hi ha Miquel Marín, de Serveis Educatius Meritxell Margalef i 

del Consorci d’Educació, Neus Tormo, que avui no ha pogut assistir.  

 

Resumeix els resultats, destacant que, per exemple, de suplents de la pública queden Carles 

López a Direccions, Baltasar Fontelles a Docents i Dagoberto Alvarado a Famílies. Pel que fa a 

les direccions, es mantenen Ildefonso Rodríguez i Núria Buyreu, s’incorporen Navi Farrera i 

Jordi Aguilera, que avui s’ha excusat, i Núria Prunés és baixa. Respecte als mestres, es manté 

Sara Jiménez i s’incorpora Neus Cutiller, sent baixa Eva Torrente i Clara Bernades. Quant al 

PAS, continua Carlos Simón. De mares i pares, es mantenen Francisco Riera i Maria Riba, 

s’incorpora Ana Maria Moyano i Isabel Benítez, que avui s’ha excusat i són baixa Délphine 

Bogos i Àngel Solé. No hi ha cap representant de l’alumnat: són baixa Pau Bosch, Andrés 

Robles i Gemma Amorós. 

 

A la concertada no hi ha suplents, però es cobreixen direccions i docents:  de titulars, és baixa 

Ramon Rúbies de l’Escola Anna Ravell, es mantenen 2 anys més Víctor Ranera i Mònica 

Merino i s’incorporen Carles Mesa i Montserrat Esteve. Respecte als docents, es manté 

Meritxell Ardèvol, s’incorpora August Lorente i és baixa Montserrat Esteve. La plaça de PAS no 

s’ha pogut cobrir i de famílies continua Roger Panadés, que avui no ha pogut assistir. Pel que fa 

als alumnes, són baixa Judith Toledo i Guillem Muñoz, i s’incorpora, Emmanuel Pierre Marrero. 
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Recorda que els representants dels sindicats no són elegits, sinó que són designats pels 

mateixos sindicats.   

 

La representant d’universitats tampoc és elegida, continua la Dra. Maria Feliu, que avui no ha 

pogut assistir. 

  

Els representants d’entitats tampoc no es voten: es podrien incorporar més, potser s’hauria de 

repensar i fer propostes des dels membres del Consell. Es va enviar la convocatòria a la Taula 

d’Esplais o a la Taula d’Esports i no s’ha aconseguit que s’incorpori ningú.   

 

Intervenció Resposta 

Participant: Sobre el procés d’eleccions al 

Consell Educatiu, apunta que el seu alumnat 

es queixa del mal funcionament del web de 

Decidim: no és accessible ni pels alumnes, ni 

pels professors i no queda clar on s’ha de 

votar. 

 

Neus Cutiller, del CFA Sants-Sant Raimon de 

Penyafort: potser no s'ha fet prou difusió del 

Consell d’educació del districte, que es 

desconeix, i també fora bo que des dels 

centres educatius es fes una pensada sobre 

com fomentar la participació de l'alumnat 

Anna Mir, Tècnica d’Educació del Districte, 

admet que el procés i el calendari, que és molt 

ajustat, no faciliten tot plegat. Després 

d’aquest, ve el següent: l’elecció del Consell 

de Ciutat. Per aquesta raó s’ha convocat avui 

aquest Consell Extraordinari: cal constituir el 

Consell Educatiu abans del dia 22 de març. És 

cert que no ajuda que el Decidim té dificultats, 

el calendari, els horaris, etcètera. Es van 

convocar assemblees, però implicar a 

l’alumnat és difícil: en general, els espais de 

participació costen molt i acaben sent molt 

adults. Cal reflexionar al respecte. La 

participació, a més, suposa un sobreesforç: 

per a participar en el Consell de Ciutat, cal 

participar també en el Consell de Centre i en el 

Consell de Districte. S’ha parlat al Consell de 

Ciutat i en altres Consells de Districte sobre 

aquest model i com no afavoreix la 

participació. 

Núria Prunés, de l’Institut Lluís Vives:                 

· Opina que el problema està en la plataforma, 

en l’accés i en la informació que arriba, que no 

acaben de funcionar.  

· Protesta que ningú li havia comunicat que 

feia baixa al Consell Educatiu: s’acaba 

d’assabentar ara mateix. Explica que els seus 

companys de secundària no van votar, per què 

no li havia comunicat ningú que s’acabava el 

mandat. Considera molt important que es 

comuniqui de manera expressa a la persona 

que fa baixa.             

· Critica que, ara mateix, arran de la seva 

baixa, no hi ha cap direcció de la Secundària a 

la pública que tingui representació al Consell 

del Districte. Considera que és molt greu i que 

Anna Mir, Tècnica d’Educació del Districte, es 

compromet a tenir-ho en compte i avisar a 

partir d’ara: és cert que es va avisar de 

quantes vacants hi havia a cada sector, però 

no es va comunicar personalment amb les 

persones que deixaven el càrrec. Apunta que 

els sectors estan pensats per a direccions de 

pública o concertada, no per Primària, 

Secundària, etcètera. No hi ha hagut mala fe: 

es va enviar la guia i s’ha donat suport 

telefònic a tothom que ha tingut dubtes.          

  

Recorda que això va passar, per altres raons, 

fa 2 anys: existeix la figura del «convidat» al 

Consell, que és una manera de participar que 

pot ser una solució, malgrat que no té dret a 
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Intervenció Resposta 

es tracta d’una manca de sensibilitat i de 

respecte. Expressa molt malestar amb aquesta 

situació i recorda que, en altres ocasions, sí 

que s’havia avisat. 

vot.                          

 

Miquel Marín, representant del Districte, afirma 

en nom de l’Ajuntament que no hi ha hagut 

mala fe ni falta de respecte, malgrat que entén 

el malestar: es tracta d’un procediment 

estipulat que s’ha seguit fil per randa.  

Participant: Pregunta si els càrrecs vacants es 

poden cobrir durant el mandat. 

Anna Mir, Tècnica d’Educació del Districte, 

respon que, si hi hagués algú interessat, es 

trobaria la manera. Ni que sigui com a 

convidats, fins que es tornés a fer el procés 

d’aquí a 2 anys: l’única diferència és que no hi 

ha dret a vot, però s’ha de tenir en compte 

que, habitualment, el Consell no és un espai 

on es voti. Com a convidat, es disposa de 

paraula i de participació.    

Navi Farrera, Direccions Escoles Públiques: 

Apunta que ha participat en el Consell durant 2 

anys com a convidada, ja que les escoles 

bressol es van quedar sense representació 

oficial: sempre ha pogut parlar de tot i s’ha 

tingut en compte la seva veu i poques vegades 

ha passat que s’hagi quedat sense poder 

votar.  

Anna Mir, Tècnica d’Educació de Sants-

Montjuïc, respon que la voluntat és que 

participi com més gent millor i que ningú que 

vulgui es quedi fora, malgrat les rigideses 

formals de constitució d’aquest òrgan. Afegeix 

que no coneix els alumnes que han fet baixa: 

no han vingut mai. Reflexiona que la 

participació és un repte. 

Carme Rodríguez, de CCOO:                 

Assenyala que hi ha una errada: la 

representant d’UGT no és Carmenza Sabogal, 

fa anys que està en un altre sindicat. 

Anna Mir, Tècnica d’Educació del Districte, 

respon que s’ha reclamat diverses vegades 

aquesta informació i s’ha demanat l’assignació 

de representació al sindicat, però no s’ha rebut 

resposta. Es compromet a tornar a demanar 

l’assignació d’un nou representant d’UGT. 

 

 

3. Proposta de canvi de nom a Consell d’Educació Municipal de Districte.   

 

Anna Mir explica que aquest canvi s’ha fet o es farà a tots els Consells, tant de Districte com de 

Ciutat, arran de la nova llei d’enguany que ha canviat el nom del Consell d’Educació de 

Catalunya. Si no hi ha inconvenient, la proposta és passar a dir-se Consell d’Educació 

Municipal de Sants-Montjuïc. S’aprova.  

 

 

4. Elecció Permanent.  

 

Anna Mir explica que la Permanent és un espai on hi ha d’haver representants de tots els 

sectors: es queda 15 dies abans de la convocatòria del Consell per a elaborar i pactar l’ordre 

del dia, en una reunió que acostuma a ser d’una hora. Remarca que és important que hi hagi 
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representació de tots els sectors perquè es puguin incorporar tots els temes que siguin 

d’interès i poder debatre quins es prioritzen.   

 

Ara mateix, la Vicepresidència, la representació del Consorci d’Educació i ella mateixa hi són 

per defecte. De cada sector hi ha una persona. Les direccions de pública i concertada estan 

cobertes, però de docents hi ha vacants, tant de públic com de concertat. De famílies també 

està cobert, tot i que faltarien les AFA, que no hi ha representació. D’estudiants de la pública hi 

ha vacant i de la concertada, faltaria veure si s’anima el nou representant.  

 

Intervenció Resposta 

Neus Cutiller, del CFA Sants-Sant Raimon de 

Penyafort:       

· Pregunta si es poden proposar temes tot i no 

formar part de la Permanent.                 

· Pregunta com pot proposar-se per a formar 

part de la Permanent.               

· Pregunta amb quina freqüència es 

convoquen els Consells d’Educació. 

Anna Mir, Tècnica d’Educació de Sants-

Montjuïc, respon que, si es vol proposar un 

tema, se li pot enviar un correu a ella mateixa, 

que faria traspàs a la reunió.                  

 

Després del Consell enviarà per correu als 

participants tota la documentació presentada, 

els grups de treballs existents, etcètera. Si algú 

vol formar part de la Permanent, pot contestar-

li expressant la seva voluntat.   

 

Els Consells d’Educació es reuneixen, 

habitualment, 3 vegades a l’any. Els anys que 

hi ha eleccions, a vegades, se’n fan només 2. 

Enguany, segurament, el següent serà a 

l’octubre o novembre. Així i tot, també es 

poden convocar Consells Extraordinaris si es 

veu necessari 

 

 

5. Informació sobre el procés electoral de renovació del Consell d’Educació Municipal de 

Barcelona (CEMB).  

 

Anna Mir, enumera el calendari electoral del CEMB:    

 

• Exposició de les renovacions i les vacants del CEMB: del 15 al 21 de març.  

• Data límit per la constitució dels nous CEMD: 22 de març.  

• Exposició del cens electoral per sectors del CEMB: del 4 al 10 d’abril.  

• Publicació cens definitiu: 12 d’abril.  

• Assemblees i termini presentació candidatures: del 16 al 26 d’abril.  

• Publicació de candidatures: 29 d’abril.  

• Votacions electròniques: del 30 d’abril al 7 de maig.  

• Publicació resultats provisionals: del 8 al 14 de maig.  

• Proclamació de resultats definitius: 16 de maig.  

  

Constitució nou Consell Escolar Municipal de Barcelona amb data límit 13 de juny de 2024.  
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Intervenció Resposta 

Participant: Pregunta si el Consell Escolar 

Municipal de Barcelona també té un mandat de 

4 anys. 

Anna Mir, Tècnica d’Educació de Sants-

Montjuïc, respon que el seu funcionament és el 

mateix: en paral·lel als Consells de Districte, 

per sectors i amb candidatures cada 4 anys, 

tot i que hi ha més entitats presents. Els 

representants dels sectors de Districte formen 

part del cens de ciutat.  

Ildefonso Rodríguez, Direcció Pública:  

Demana que es verifiqui l’errada que hi havia 

al cens, que una persona del sector de famílies 

apareixia com a docent. 

Anna Mir, Tècnica d’Educació de Sants-

Montjuïc, respon que es va arreglar abans de 

les eleccions: en principi, ha d’estar esmenat, 

però es compromet a revisar-ho. 

Neus Cutiller, CFA Sants-Sant Raimon de 

Penyafort: Pregunta si hi ha representació 

proporcional pels consells de Districtes o si es 

podria donar el cas que no hi hagués cap 

representant de Sants-Montjuïc. 

Anna Mir, Tècnica d’Educació de Sants-

Montjuïc, respon que funciona per sectors, 

amb públic i concertat, però no per territori, 

malgrat que s’intenta tenir en compte. Podria 

donar-se que no hi hagués cap representant 

de Sants-Montjuïc, però, igualment, totes les 

tècniques d’Educació, que són les Secretàries 

dels Consells de Districte, estan coordinades 

amb la Secretària del Consell de Ciutat: hi ha 

visió de territori i es comparteixen els temes 

que preocupen. 

    

Anna Mir agraeix el compromís i la dedicació de tots els participants que han sigut membres del 

Consell Educatiu fins ara i es disculpa de nou amb Núria Prunés. Recorda que es pot esmenar 

aquesta situació amb la figura del «convidat»: proposa que es parli entre les direccions de 

secundària si es considera que cal incorporar una representació. Remarca a les noves 

incorporacions que la idea és fomentar la participació, que hi ha obertura a propostes i que el 

Consell d’Educació Municipal és un espai que s’ha de construir entre tots i que s’ha d’intentar 

que sigui com més útil, millor.  

 

Es dona per constituït el nou Consell d’Educació Municipal de Sants-Montjuïc. 


